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ΕΡΩΤΗΣΗ

Προς:
την Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, κα Νίκη Κεραμέως

Θέμα: «Αποκατάσταση των μισθολογικών αδικιών που υφίστανται οι εργαζόμενοι του «Ειδικού
Προγράμματος 4000 εργαζομένων στην υγεία»

Κυρία Υπουργέ,

Με την με Αριθ.οικ 55932/2016 ΚΥΑ( ΦΕΚ 3888/Β’/2.12.16) θεσπίστηκε το ειδικό πρόγραμμα
απασχόλησης 4.000 μακροχρονίων ανέργων στον δημόσιο τομέα της υγείας με στόχο την άμεση
αντιμετώπιση της μακροχρόνιας ανεργίας πληθυσμιακών ομάδων που είχαν υποστεί εξαιτίας της
οικονομικής κρίσης και της μακράς ύφεσης που υφίσταται η ελληνική οικονομία βάσει των
στοιχείων της εγγεγραμμένης ανεργίας του τ.Ο.Α.Ε.Δ.
Εδώ και οκτώ ολόκληρα χρόνια, με συνεχείς ετήσιες τροποποιήσεις της ως άνω ΚΥΑ, παρατείνεται η
απασχόληση των 4.000 εργαζομένων, δεκάδων ειδικοτήτων απολύτως αναγκαίων για την ομαλή
λειτουργία του Εθνικού Συστήματος Υγείας, οι οποίοι υπηρετούν με απόλυτη αφοσίωση και
ευσυνειδησία, χωρίς - ωστόσο - να τους αναγνωρίζονται τα δέοντα μισθολογικά και εργασιακά
δικαιώματα.
Υπενθυμίζουμε ότι είναι οι εργαζόμενοι που συνεχίζουν να βιώνουν ένα καθεστώς μεγάλης
εργασιακής ανασφάλειας, καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες και αποτελούν έναν από τους
σημαντικότερους κρίκους της ομαλής υπηρεσιακής λειτουργίας αφού πλέον έχουν αποκτήσει την
απαραίτητη εργασιακή εμπειρία και εξειδίκευση αντιμετωπίζοντας όχι μόνο τις καθημερινές
ανάγκες του ΕΣΥ αλλά και συνεισφέροντας τα μέγιστα κατά τη διάρκεια της πανδημίας του
κορονωϊού.
Παρ’ όλα αυτά το Κράτος τους αντιμετωπίζει ως εργαζόμενους τρίτης κατηγορίας και τους βαφτίζει
ωφελούμενους. Βασικό πρόβλημα αποτελεί το γεγονός ότι οι μισθολογικές τους απολαβές
παραμένουν στο ίδιο επίπεδο, από το 2017. Ειδικότερα, εργαζόμενοι της κατηγορίας Υποχρεωτικής
Εκπαίδευσης λαμβάνουν 775€ μηνιαίως, ποσό μικρότερο και από τον κατώτατο νομοθετημένο
μισθό!
Εξόχως απαράδεκτο αποτελεί το γεγονός ότι το ποσό αυτό δεν δύναται να καταχωρηθεί ούτε καν
στο πληροφοριακό σύστημα «ΕΡΓΑΝΗ» καθώς το σύστημα το απορρίπτει, με αποτέλεσμα οι
συμβάσεις
των εργαζομένων να δηλώνονται με τον νόμιμο κατώτατο αλλά «εικονικό» μισθό των 850€ αλλά
τελικά να πληρώνονται με τον μηνιαίο μισθό των 775€!Και όλα αυτά, την ώρα που στο νέο
πρόγραμμα της ΔΥΠΑ για 500 θέσεις τραυματιοφορέων, προβλέπεται ότι οι μηνιαίες αποδοχές
ανέρχονται στα 1.050 € μικτά, ενώ για τους εργαζόμενους στο ΕΣΥ μέσω του ειδικού προγράμματος
4000 της ΔΥΠΑ, οι μηνιαίες αποδοχές θα συνεχίζουν να είναι
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975€ συμπεριλαμβανομένου του επιδόματος επικίνδυνης και ανθυγιεινής εργασίας των 200€.
Επιπροσθέτως, παρότι το ποσοστό προσαύξησης στο ωρομίσθιο των νυχτερινών εργάσιμων
ημερών αυξήθηκε από 40% σε 60% και των ημερήσιων και νυχτερινών Κυριακών και εξαιρέσιμων
ημερών από 60% σε 75%, οι εργαζόμενοι του Ειδικού Προγράμματος συνεχίζουν να αμείβονται με
το χαμηλότερο ωρομίσθιο το οποίο έχει πλέον καταργηθεί.
Ως εκ τούτου, αντιλαμβάνεστε την αδικία και τη δυσμενή διάκριση που υφίστανται οι εργαζόμενοι
του Ειδικού Προγράμματος 4000 στην Υγεία, στον μισθολογικό τομέα, πέραν του γεγονότος ότι δεν
δικαιούνται, ακόμη, μια σειρά παροχών όπως του επιδόματος τέκνων και των παραμεθορίων και
απομακρυσμένων περιοχών, της αναγνώρισης των μεταπτυχιακών-διδακτορικών τίτλων σπουδών
και της εργασιακής εμπειρίας.
Αρκετοί εργαζόμενοι χωρίς να έχουν κάποια διέξοδο στα προβλήματα που είχαν εγκλωβιστεί τα
τελευταία χρόνια, είτε παραιτήθηκαν είτε απασχολούνται πλέον με άλλης μορφής σχέση εργασίας
στο ΕΣΥ.
Απόδειξη των ανωτέρω αποτελεί το γεγονός ότι στις τελευταίες δύο τροποποιήσεις της αρχικής ΚΥΑ
αναγνωρίζεται ως συνολική δαπάνη από τη Δ.ΥΠ.Α.(τ.Ο.Α.Ε.Δ.) το ποσό των 48.000.000€ αντί για το
ποσό των 60.000.000€ που ίσχυε τα προηγούμενα έξι χρόνια, δηλαδή ποσοστό μείωσης 20%.
Με δεδομένη την εξώφθαλμη αδικία που υφίστανται οι εργαζόμενοι του Ειδικού Προγράμματος
4000 στην Υγεία, με δεδομένο το γεγονός ότι καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες, με δεδομένη
την ανάγκη πλήρους μισθολογικής ισοτιμίας των εργαζομένων και την μείωση της ανεργίας,

Ερωτάσθε κα Υπουργέ:

- Ποια μέτρα προτίθεστε να πάρετε για την αποκατάσταση των μισθολογικών αδικιών σε βάρος
τους;
Υπάρχει κάποιο συγκεκριμένο χρονοδιάγραμμα;
- Πόσοι εργαζόμενοι απασχολήθηκαν κατά έτος στο «Ειδικό Πρόγραμμα Υγείας 4000 εργαζομένων»,
ποιό είναι το ποσό ανά έτος που παρότι δεσμεύτηκε τελικώς δεν εκταμιεύτηκε για το εν λόγω
πρόγραμμα και γιατί παρότι στη Δ.ΥΠ.Α. υπάρχουν τα σχετικά κονδύλια, δεν προσαρμόζονται οι
αμοιβές των εργαζομένων ;
- Προτίθεστε να προβείτε σε μετατροπή των προαναφερθέντων συμβάσεων ορισμένου χρόνου σε
αορίστου με πλήρη εργασιακά και μισθολογικά δικαιώματα;

Ο Ερωτών Βουλευτής

Παύλος Χρηστίδης




